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З А П И С Н И К 
   са 84. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
    одржане  29. августа 2006. године 

 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је  39 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали:  Винко Зорић, Душанка Мајкић и Мирко Благојевић.     
                                            
 Из Савјета министара БиХ присуствовали су: министри Сафет Халиловић, Љерка Марић и Бранко 
Докић. 
 Сједници су присуствовали  и представници Омбудсмена за људска права у БиХ и Удружења девизних 
штедиша.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници ОХР-а и ОЕБС-а. 
 

У уводним напоменама предсједавајући Дома Мартин Рагуж упознао је посланике са   
допунама предлога дневног реда које су усаглашене на Колегијуму и Проширеном колегијуму. Навео 
је тачке које су уврштене у предлог дневног реда који су посланици добили на почетку сједнице. 

У расправи о предлогу дневног реда Златко Лагумџија подржао је предлог Клуба Странке за 
БиХ за доношење Закона о измјенама и допунама Закона о држављанству, што је предложено као 21. 
тачка дневног реда, нагласивши да је недопустиво да проблематика која се тим законом предлаже није 
до сада ријешена. У том контексту предложио је да се иза ове тачке у дневни ред уврсти захтјев Клуба 
посланика СДП-а да предсједавајући Савјета министара БиХ смијени министра цивилних послова ако 
он сам, послије овога, не поднесе оставку због досадашњег неадекватног односа према Закону о 
држављанству. 

Бериз Белкић одговорио је да није тачно да ресорно министарство, као и посланици, у више 
наврата није покушало да ријеши спорна питања, али да такве иницијативе нису прошле,  те да ће они, 
стога, бити против предлога Златка Лагумџије.  

Министар Сафет Халиловић такође је учествовао у дискусији у вези са предлогом   Златка 
Лагумџије. Рекао је да је Министарство цивилних послова 25. маја 2004. године упутило предлог за 
измјене и допуне Закона о држављанству, али тај предлог није прошао процедуру у Савјету министара 
БиХ.  

Послије расправе предсједавајући Мартин Рагуж дао је на гласање предлог Златка Лагумџије 
за допуну дневног реда. 

''За'' предлог је гласало 13, ''против'' 19, ''уздржано'' пет посланика. 
Предсједавајући је констатовао да предлог није добио већину, те да 84. сједница има сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

1. Записник  са 83. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Предлогу закона о 

измјени Закона о концесијама Босне и Херцеговине  (Закон у другом читању, предлагач: 
посланик Јелина Ђурковић); 

4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара БиХ  за разматрање Предлога закона о допунама Закона о комуникацијама БиХ по 
хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 
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5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 

министара  БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и  допунама Закона о Савјету 
министара БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају Комисије за 
финансије и буџет о Предлогу закона о допуни Закона о порезу  на додату вриједност 
(предлагач Закона: Савјет министара БиХ),                 

7. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање  споразума о Предлогу закона о 
измјенама Закона о Државној граничној служби Босне и Херцеговине (Закон у првом читању); 

8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о  Предлогу закона о 
измјенама и  допунама Закона о измирењу обавеза  по основу рачуна старе девизне штедње  
(Закон у првом читању – предлагач: посланик Тихомир Глигорић); 

9. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу закључка 
посланика Клуба Странке за БиХ за формирање комисије за испитивање страдања  цивила на 
подручју Општине Приједор у периоду  од 1992. до 1995. године; 

10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу закључка 
посланика Филипа Андрића о обустављању даљих пријема нових службеника и запосленика у 
свим министарствима до реконструисања власти након октобарских избора; 

11. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање  Предлога закона о усвајању Закона о измјени и 
допуни Закона о уступању предмета од Међународног кривичног суда за бившу Југославију 
Тужилаштву  Босне и Херцеговине и коришћењу доказа прибављених од Међународног 
кривичног суда за бившу Југославију у поступцима пред  судовима у Босни и Херцеговини по 
хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 

12. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона о измјенама 
и допунама Закона  о кривичном поступку Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу 
са чланом 105. Пословника; 

13. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона 
о Савјету министара БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 

14. Захтјев Дома народа Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине за разматрање Предлога 
закона о измјени и допуни Закона о основима безбједности саобраћаја на путевима у БиХ по 
хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 

15. Захтјев посланика Сеада Авдића за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Изборног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника; 

16. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона 
о Савјету министара БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

17. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о прекршајима по хитном 
поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

18. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о радијацијској и нуклеарној 
безбједности у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника; 

19. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона 
о основима безбједности саобраћаја на путевима у БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 104. Пословника; 

20. Захтјев посланика Винка Зорића, Руже Сопте и Филипа Андрића за разматрање Предлога 
закона о високом образовању и научној дјелатности у БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 104. Пословника; 

21. Захтјев посланика Бериза Белкића за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о држављанству БиХ  по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

22. Захтјев посланика Сеада Авдића за разматрање Предлога закона о раду и запошљавању  у 
Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

23. Захтјев Савјета министара  БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
       допунама Закона о централној евиденцији и размјени података по хитном поступку, у  
      складу са чланом 104. Пословника;   
24. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима у Босни и Херцеговини  
      (прво читање); 
25. Предлог закона о измјени Закона о Централној банци Босне и Херцеговине, са Извјештајем 

Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Јелина Ђурковић); 
26. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са Извјештајем 

Комисије за финансије и буџет (предлагачи: посланици Клуба СДС-а), 
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27. Одлука о предмету, обиму и врсти концесије у сврху  изградње аутопута на  
       Коридору  Vц, 
28. Извјештај о раду Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом 

Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период април 2004 – јули 2006. године; 
29. Извјештај  Административне комисије Представничког дома за период од 01.01. до 30.06.2006. 

године; 
30. Годишњи извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини за 2004. годину; 
31. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини у вези са 

усклађеношћу Закона о кривичном поступку са чланом 14. став 5. Међународног пакта  о 
грађанским и политичким  правима; 

32. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини у вези са Законом о 
утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга Републике Српске и Закона о утврђивању и 
начину измирења унутрашњих  обавеза Федерације Босне и Херцеговине; 

33. Информација о издатим дозволама за извоз/увоз оружја и војне опреме у 2005. години; 
34. Извјештај Истражне  комисије за утврђивање степена загађења хидро-екосистема у БиХ,   
35. Потврђивање Правилника о међународним активностима Парламентарне скупштине БиХ; 
36. Предлог Савјета министара БиХ за именовање члана Канцеларије за разматрање жалби – 

стручњак из области јавних набавки; 
37. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине и Републике 

Словеније о избјегавању двоструког опорезивања и спречавања утаје пореза у односу на 
порезе на доходак и имовину, 

38. Предлог резолуције (подносилац: посланик Мирсад Сиповић). 
 

 
Ад. – 1.  Записник са 83. сједнице Представничог дома 
 
 Бериз Белкић примијетио је да је у Записнику направљена техничка грешка, тј. да су у  тачки 
8. Предлог закона о измјени Закона о основима безбједности саобраћаја, предлагача Милорада 
Живковића, наведени само учесници у расправи, а да није наведено какав је крајњи исход о том 
предлогу. 
 Предсједавајући је затим дао на гласање Записник, уз примједбу Бериза Белкића, нагласивши 
да се изврши увид у транскрипт сједнице и Записник допуни. 
 Записник је усвојен једногласно. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Рагуж констатовао је да су од 82. до 84. сједнице одговоре на питања 
добили: Душанка Мајкић, Селим Бешлагић, Милош Јовановић, Љиљана Милићевић, Петар Кунић и 
Мирсад Сиповић.  
 Одговоре на питања коментарисали су Мирсад Сиповић и Љиљана Милићевић.  
 Нова питања постављена су како слиједи: 
 
Шефик Џаферовић:  
 Подсјетио је да је на 82. сједници поставио питање Предсједништву БиХ, Савјету министара БиХ и 
ресорним министарствима и тражио да обавијесте Дом о томе шта су урадили по питању Удружења грађана 
отпуштених радника из Републике Хрватске «УГОР» Јелах – Тешањ. «Ја, иначе, након што стигне било какав 
одговор од ових институција, имам намјеру – ако не ја у овом сазиву, онда касније сигурно неко у име моје 
странке у наредном сазиву, захтијевати парламентарну расправу о овој теми. Ово је врло озбиљан проблем и  
није једини проблем који Босна и Херцеговина има када су у питању права наших грађана која су остварили у 
републикама бивше Југославије.» 
 
Младен Поточник: 
 «Ја имам једно питање за Савјет министара БиХ. Зашто се уводе само два нова министарства у 
Савјету министара? Шта је са министарствима за образовање, клутуру и спорт и министарством 
здравља и социјалне заштите? Кад радите промјене, радите их цјеловито и сврсисходно». 
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Тихомир Глигорић: 
 «Када ће Савјет министара БиХ испитати да ли је било неправилности у процесу бирања и 
именовања директора Управе за индиректно опорезивање и о томе обавијестити Омбудсмене? 
(Образложење у прилогу) 
 
Селим Бешлагић: 
 Шта је до данас Савјет министара БиХ урадио по питању предузетих активности на 
реализацији закључака Представничког дома са 59. сједнице, одржане 29.06.2005, и 73. сједнице, 
одржане 30.01.2006, а поводом разамтрања Извјештаја Комисије за људска права, имиграцију, 
избјеглице и азил о резултатима рјешавања представке Удружења децертификованих полицајаца?» 
(Образложење у прилогу) 
 
Мирсад Сиповић: 
 Покренуо је сљедеће иницијативе: 
 1. да Савјет министара и ресорно министарство у парламентарну процедуру доставе предлог 
закона о спорту по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 
 2. да се у парламентарну процедуру достави предлог закона о адвокатури, или да се њему 
достави радни материјал како би он био предлагач тог закона. 
 3. да Уставно-правна комисија Представничког дома и Уставно-правна комисија Дома народа, 
заједно са Министарством правде и Високим судским и тужилачким савјетом, организују јавну 
расправу о реформи правосуђа,  
 4. од Савјета министара и Предсједништва БиХ затражио  је да  иницирају, заузму став и 
одговоре у којој је фази лобирање и колико је извјесно да Босна и Херцеговина напокон уђе у 
Партнерство за мир, а послије тога у пуноправно чланство НАТО-а, с обзиром на самит НАТО-а у 
Риги у 11. мјесецу, те иницирао да Дом заузме политички став, односно евентуално усвоји неку 
резолуцију. 
 
 
Милорад Живковић: 
 «У Буџету БиХ за 2006. годину за послове око припремања пописа становништва предвиђено 
је 500.000 КМ. Питам: 
 1. Да ли су почеле припреме за попис становништва и како су до данас утрошена средства за 
ову намјену предвиђена у Буџету? 
 2. Шта се дешава са Законом о попису становништва, станова и пољопривредних добара, 
упућеним Министарству цивилних послова 2004. године? 
 
Филип Андрић:  
 «Шта намјерава да учини Савјет министара како би омогућио ђацима у Бугојну (Хрватима) 
образовање на хрватском језику, с обзиром да су надлежни органи у Бугојну укинули три одјељења у 
Основној школи у Бугојну у којима се до сада изводила настава на хратском језику и која су радила по 
хрватском наставном плану и програму?» 
 
Мирсад Ћеман: 
 Колегијуму Представничког дома и Колегијуму Дома народа, секретарима оба дома, секретару 
Сручне службе и ИНДОК служби Парламентарне скупштине БиХ упутио је сљедећу иницијативу:  
 ''Припремити и публиковати збирку записника Парламентарне скупштине БиХ (оба дома) за 
све досадашње мандате, од 1996. до 2006. године. Форма: књига (свезак) за сваки мандат посебно и у 
електронској форми (CD) такође за сваки мандат.  
 Образложење:  
 Реализација ове иницијативе била би значајан допринос документаристичкој функцији, па и 
обавези Парламентарне скупштине БиХ и њених стручних служби. С обзиром да сви записници већ 
постоје у писаној, али и у електронској форми (у рачунару), припрема и издавање публикације и CD-а 
може се лако и уз мала финансијска средства реализовати. Након публиковања, збирке са компакт-
дисковима требало би доставити посланицима из свих обухваћених мандата, односно њиховим 
породицама. Убудуће, одмах након истека мандата, требало би редовно издавати ове публикације.'' 
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Ибрахим Ђедовић: 
 «1. Какав је формално-правни статус Споразума између Краљевине Југославије и 
Аустроугарске, чији су правни сљедници Босна и Херцеговина и Аустрија, а односи се на 
омогућавање школовања – студирања бх. држављана у Аустрији под врло повољним условима.  
 2. Планира ли Босна и Херцеговина да продужи поменути споразум? 
 Образложење: 
 Више десетина студената са простора УСК, на основу поменутог споразума, студира у 
Аустрији, а планирају и многи други из генерација које долазе. Међутим,  све су гласнија 
размишљања и тврдње да тај споразум престаје да важи ове године, те да самим тим наши држављани 
губе права и могућност квалитетног школовања, по повољним условима, у Републици Аустрији.» 
 
Ад. – 3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Предлогу 
             закона о измјени Закона о концесијама Босне и Херцеговине  (Закон у другом  
             читању, предлагач: посланик Јелина Ђурковић) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да није у Колегију као комисији постигнута сагласност о 
Предлогу закона о измјени Закона о концесијама, па је позвао посланике на други круг гласања. 
 У другом кругу гласања ''за'' Предлог закона гласало је 11, ''против'' 15, ''уздржана''  четири 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио већину и да је пао у другом 
читању. 
 
Ад. – 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву 
             Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о  
             комуникацијама БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
              
 
 Предсједавајући је констатовао да је Колегијум постигао сагласност о захтјеву Савјета 
министара да се Предлог закона из ове тачке разматра по члану 105. Пословника, те је  Предлог закона 
дао на гласање.  
 Са 28 гласова ''за'' и два гласа ''уздржан'' усвојен је Закон о допунама Закона о комуникацијама 
БиХ.    
 
Ад. – 5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву 
             Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и  допунама 
             Закона о Савјету министара БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104.  
             Пословника 
 
 Предсједавајући је констатовао да је Колегијум постигао сагласност и да ће се, у складу са 
Пословником, Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Савјету министара разматрати по 
члану 104. Пословника.  
 
Ад. – 6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о  
             Извјештају Комисије за финансије и буџет о Предлогу закона о допуни Закона о 
             порезу  на додату вриједност (предлагач Закона: Савјет министара БиХ) 
              
  
 Предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму као комисији није било сагласности о 
Извјештају Комисије за финансије и буџет, па је Извјештај Комисије дао на гласање у другом кругу. 
 У другом кругу гласања ''против'' Извјештаја гласало је осам посланика из Републике Српске, 
што је мање од двије трећине из ентитета. 
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај усвојен и да је тиме пао Предлог закона о 
допуни Закона о порезу на додату вриједност. 
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Ад. – 7. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање  споразума о Предлогу 
             закона о измјенама Закона о Државној граничној служби Босне и Херцеговине  
             (Закон у првом читању) 
             
 
 Предсједавајући Мартин Рагуж рекао је да у Колегијуму није постигнута сагласност ни о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Државној граничној служби, па је  спровео други 
круг  гласања о Предлогу закона  у првом читању.               
 ''За'' су гласала 23, ''против'' девет посланика. Из Републике Српске ''против'' је гласало девет 
посланика, што је мање од 2/3 из ентитета, па је предсједавајући констатовао да је  Предлог закона 
усвојен у првом читању.  
  Затим је предсједавајући на гласање дао предлог да се пређе у друго читање.  
 Прије гласања о овом предлогу за ријеч се јавио Момчило Новаковић. Уз остало, рекао је да 
неће подржати предлог да се пређе у друго читање зато што није добио адекватан одговор на питање 
које је поставио на прошлој сједници, нагласивши да сматра да је промјена назива Државне граничне 
службе много озбиљније питање од формалног. 
 У расправи су даље учествовали: Бериз Белкић, Никола Шпирић, Петар Кунић, Момчило 
Новаковић, Мирсад Сиповић, Милорад Живковић, Јозо Крижановић и Мухамед Морањкић. 
 Посије расправе предсједавајући је констатовао да нема добре воље да се предложени закон 
разматра и у другом читању, те да он неће инсистирати да се о његовом предлогу гласа. Затим је  
закључио рад о овој тачки дневног реда.   
  
Ад. – 8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о  Предлогу  
             закона о измјенама и  допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна 
             старе девизне штедње  (Закон у првом читању – предлагач: посланик Тихомир 
             Глигорић) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да нема сагласности у Колегијуму као комисији о Предлогу 
закона у првом читању, па је позвао на други круг гласања.  
 Прије гласања за ријеч се јавио Тихомир Глигорић, који је говорио у својству предлагача 
Закона и опширно изнио образложење предложених измјена, те позвао посланике да подрже измјене 
Закона. 
 У расправи су учествовали: Азра Хаџиахметовић, Мирсад Сиповић, Филип Андрић, Младен 
Поточник, Љиљана Милићевић, Јозо Крижановић, Момчило Новаковић, Марија Перкановић, Шефик 
Џаферовић, Нијаз Дураковић, Никола Шпирић и Сеад Авдић. У расправи је, у име Савјета министара, 
говорила министар Љерка Марић.  
 Шефик Џаферовић предложио је да Дом усвоји закључак којим ће Предлог закона вратити 
Комисији, да, заједно са Савјетом министара, ентитетским владама и представницима штедиша, 
покуша утврдити шта сада држава максимално може понудити а да истовремено не доведе у питању 
своје функције. 
 Предлог овог закључка подржала је већина учесника расправе, али не и Тихомир Глигорић, 
предлагач Закона, који је инсистирао да се Дом прво изјасни о Предлогу закона у другом кругу 
гласања.  
 Секретар Дома Бранка Тодоровић објаснила је начин гласања у другом кругу, након чега је 
предсједавајући спровео гласање. 
 ''За'' Предлог закона гласало је 15, ''против'' 10, ''уздржано'' девет посланика.  
 Из Федерације БиХ ''против'' је гласало 11 посланика, што је мање од двије трећине из 
ентитета. 
 Према томе, Предлог закона о измјенама и  допунама Закона о измирењу обавеза  по основу 
рачуна старе девизне  штедње усвојен је у првом читању. 
 
Ад. – 9. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу  
             закључка посланика Клуба Странке за БиХ за формирање комисије за 
             испитивање страдања  цивила на подручју Општине Приједор у периоду од 1992.  
             до 1995. године 
 
 Предсједавајући Мартин Рагуж подсјетио је да су посланици добили Извјештај о 
усаглашавању и да у Колегијуму није постигнута сагласност о предлогу закључка.  
 У име предлагача закључка говорила је Сенија Капетановић, а  након тога је извршено 
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гласање у другом кругу.  
 ''За'' закључак је гласало 25, а ''против'' 10 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је ''против'' закључка гласало двије трећине посланика из 
Републике Српске и да закључак није усвојен. 
 
Ад. – 10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о 
               предлогу закључка посланика Филипа Андрића о обустављању даљих пријема 
               нових службеника и запосленика у свим министарствима до реконструисања 
               власти  након октобарских избора 
 
 Предсједавајући је подсјетио да ни о овом предлогу закључка није било сагласности у 
Колегијуму као комисији, па је спровео други круг гласања. 
 У другом кругу гласања  предлог закључка Филипа Андрића није добио већину – ''за'' је 
гласало 10, ''против'' 13, ''уздржано'' шест посланика.  
 
Ад. – 11. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање  Предлога закона о усвајању 
                Закона о измјени и допуни Закона о уступању предмета од Међународног 
                кривичног суда за бившу Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и  
                коришћењу доказа прибављених од Међународног кривичног суда за бившу   
                Југославију у поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини по хитном 
                поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 Захтјев Савјета министара није добио ентитетску већину, али је постигнута сагласност у 
Колегијуму па је тако захтјев усвојен. 
 Закон је усвојен једногласно. 
 
Ад. – 12. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању 
               Закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ по хитном 
               поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 И захтјев за хитни поступак из ове тачке усвојен је постизањем сагласности у Колегијуму, 
након што није добио ентитетску већину. 
 Закон је усвојен једногласно.  
 
Ад. – 13. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
                допунама Закона о Савјету министара БиХ по хитном поступку, у складу са 
                чланом 105. Пословника 
 
 О овој тачки дискутовао је Момчило Новаковић. Уз остало, упитао је да ли је могуће да се на 
истој сједници један закон истог садржаја нађе на дневном реду са захтјевом за двије различите 
процедуре. Рекао је да је он за то да се предложене измјене закона изврше по скраћеном поступку, као 
што је прошло у 5. тачки дневног реда.  
 Послије ове дискусије предсједавајући је захтјев за хитни поступак дао на гласање.  
 ''За'' су гласала 23, ''против'' девет, ''уздржана'' два посланика. 
 Пошто није било ентитетске већине, спроведено је усаглашавање у Колегијуму и није било 
сагласности. 
 У другом кругу гласања ''против'' захтјева гласало је 12 посланика из Републике Српске.  
 Према томе, захтјев за хитни поступак није усвојен. 
 Предсједавајући је констатовао да Дом има могућност да предложене измјене усвоји по члану 
104. Пословника. 
 
Ад. – 14. Захтјев Дома народа Парламентарне скупштине БиХ за разматрање Предлога 
                закона о измјени и допуни Закона о основима безбједности саобраћаја  
                на путевима у БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Селим Бешлагић, Милош 
Јовановић, Мирсад Ћеман, Азра Хаџиахметовић и Мухамед Алтић.  
 Захтјев Дома народа није добио већину. ''За'' је гласало пет, ''против'' 24, ''уздржана''  два 
посланика. 
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Ад. – 15. Захтјев посланика Сеада Авдића за разматрање Предлога закона о измјенама 
                 и допунама Изборног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у 
                 складу са чланом 105. Пословника 
  
            Сеад Авдић поднио је образложење. 
 У расправи су учествовали: Тихомир Глигорић, Петар Кунић и Мирсад Ћеман.  
 Приликом гласања, захтјев за хитни поступак није добио већину. ''За'' је гласало 11, ''против'' 
17, ''уздржана'' четири посланика. 
 
Ад. – 16. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
                допунама Закона о Савјету министара БиХ по хитном поступку, у складу са 
                чланом 104. Пословника 
 
 Није било расправе. Захтјев за хитни поступак није усвојен. ''За'' је гласало 20 (из Федерације 
БиХ 19, из Републике Српске: један), ''против'' осам, ''уздржан'' један посланик. Послије усаглашавања 
у Колегијуму, у другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' је гласало 10 посланика. Према 
томе, предлог овог закона разматраће се у редовној процедури. 
 
Ад. – 17, 18. и 19. 
 Дом је усвојио захтјевe Савјета министара да се по члану 104. Пословника разматрају: 

- Предлог закона о прекршајима,  
- Предлог закона о радијацијској и нуклеарној безбједности у Босни и Херцеговини, 
- Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основима безбједности 
      саобраћаја на путевима у БиХ. 

 
Ад. – 20. Захтјев посланика Винка Зорића, Руже Сопте и Филипа Андрића за 
                 разматрање Предлога закона о високом образовању и научној дјелатности у 
                 БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
 
 У расправи је учествовао Сеад Авдић.  
 Захтјев за хитни поступак није усвојен. ''За'' је гласало седам, ''против'' 18, ''уздржано'' шест 
посланика. Према томе, Предлог закона из ове тачке разматраће се у редовној процедури. 
 
 
Ад. – 21. Захтјев посланика Бериза Белкића за разматрање Предлога закона о измјенама 
                и допунама Закона о држављанству БиХ  по хитном поступку, у складу са 
                чланом 104. Пословника 
  
 Бериз Белкић укратко је образложио Предлог закона и захтјев за процедуру. 
 Није било расправе, па је извршено гласање о захтјеву. 
 ''За'' је гласало 17 (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске један), ''уздржан'' један 
посланик. 
 Због недостатка ентитетске већине, спроведено је усаглашавање у Колегиујуму. Није било 
сагласности. 
 У другом кругу, из Републике Српске ''против'' захтјева гласало је 10 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће се и Предлог закона из ове тачке разматрати у редовној 
процедури. 
 
Ад. – 22. Захтјев посланика Сеада Авдића за разматрање Предлога закона о раду 
                и запошљавању у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу 
                са чланом 104. Пословника 
 
 Сеад Авдић поднио је образложење. 
 Такође није било расправе, па је извршено гласање. 
 ''За'' захтјев је гласало 20 (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), ''против'' 10 
посланика. 
 Није било сагласности у Колегијуму. У другом кругу гласања, из Републике Српске ''против'' је 
гласало 10  посланика, па ће се, према томе, и овај предлог закона разматрати у редовној процедури. 
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Ад. – 23. Захтјев Савјета министара  БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
                допунама Закона о централној евиденцији и размјени података по хитном 
                поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
 
 Није било расправе па је одмах извршено гласање о захтјеву за процедуру. 
 ''За'' су гласала 24 (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске четири), ''против'' три, 
''уздржан'' један посланик. 
 У Колегијуму је постигнута сагласност, па је предсједавајући констатовао да ће се Предлог 
закона из ове тачке разматрати по члану 104. Пословника. 
 
Ад. – 24. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима у Босни и 
                Херцеговини (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио посланике на до сада спроведену 
процедуру о овом предлогу закона, као и на амандмане који су поднесени у пленарној фази.  
 Није било расправе. 
 Са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 10), три ''против'' и једним 
гласом ''уздржан'' усвојен је Предлог закона о лијековима и медицинским средствима у првом читању. 
 
Ад. – 25. Предлог закона о измјени Закона о Централној банци Босне и Херцесовине, 
                са Извјештајем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Јелина 
                Ђурковић) 
 
 Није било расправе у оквиру ове тачке, па је предсједавајући спровео гласање о Извјештају 
Комисије за финансије и буџет. 
 Извјештај је усвојен са 24 гласа ''за'', три ''против'' и једним гласом ''уздржан''.  
 Предсједавајући је констатовао да је пао Предлог закона о измјени Закона о Централној банци. 
 
 
Ад. – 26. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, 
                са Извјештајем Комисије за финансије и будџет (предлагачи: посланици  
                Клуба СДС-а) 
 
 Није било расправе, па је спроведено гласање о Извјештају Комисије. 
 ''За'' је гласало 17 (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске два), ''против'' седам, 
''уздржана'' два посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да ће се у Колегијуму накнадно спровести усаглашавање о 
Извјештају због недостатка ентитетске већине. 
 
Ад. – 27.Одлука о предмету, обиму и врсти концесије у сврху  изградње аутопута на  

         Коридору  Vц 
 

Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи о Одлуци учествовали су: Момчило 
Новаковић, Бериз Белкић, Милорад Живковић, Јозо Крижановић, Младен Поточник, Милош 
Јовановић, Љиљана Милићевић, Никола Шпирић, Ружа Сопта и  Селим Бешлагић, као и помоћник 
министра комуникација и транспорта. 

 Послије расправе извршено је гласање.  
 ''За'' Предлог одлуке гласало је 19 (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске два), ''против'' 
шест, ''уздржана'' три посланика. 

Предсједавајући је констатовао да ће се и о Предлогу одлуке накнадно спровести 
усаглашавање у Колегијуму као комисији. 

 
Ад.  - 28. и 29.  
 
 Без расправе Дом је усвојио:  

- Извјештај о раду Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом 
Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период април 2004 – јули 2006. године и 

- Извјештај  Административне комисије Представничког дома за период од 01.01. до 
30.06.2006. године. 
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Ад. – 30. Годишњи извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини за 
                2004. годину 
 
 У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Бериз Белкић, Елмир Јахић, а у име 
Омбудсмена говорили су Мариофил Љубић и Сафет Пашић.  
 Послије расправе Дом је једногласно усвојио Годишњи извјештај Омбудсмена за људска права 
у БиХ за 2004. годину, са Извјештајем Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил. 
 
Ад. – 31. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини у  
                вези са усклађеношћу Закона о кривичном поступку са чланом 14. став 5.  
                Међународног пакта о грађанским и политичким  правима 
 
 О Специјалном извјештају дискутовали су Бериз Белкић и Тихомир Глигорић. 
 Дом је једногласно усвојио Специјални извјештај са Извјештајем Комисије за људска права, 
имиграцију, избјеглице и азил. 
 
Ад. – 32. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права у Босни и Херцеговини у 
                вези са Законом о утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга Републике 
                Српске и Закона о утврђивању и начину измирења унутрашњих  обавеза 
                Федерације Босне и Херцеговине 
 
 Није било расправе. 
 И овај специјални извјештај усвојен је једногласно, са Извјештајем надлежне комисије. 
 
Ад. – 33. Информација о издатим дозволама за извоз/увоз оружја и војне опреме у 2005.  
                години 
 
 Предсједавајући Рагуж подсјетио је на извјештај Заједничке комисије за одбрамбену и 
безбједносну политику и на закључке који су у том извјештају предложени домовима Парламентарне 
скупштине на усвајање.  
 Није било расправе.  
 Са 25 гласова ''за'' и једним гласом ''уздржан'' прихваћена је Информација са закључцима које 
је предложила Заједничка комисија, а који гласе: 

1. Представнички дом Парламентарна скупштина БиХ подржава иницијативу дату након 
инспекцијске контроле, којом је констатовано да постоје одређена питања која би требало јединствено 
регулисати на територији Босне и Херцеговине, односно усагласити ентитетске прописе, бар у дијелу 
који се односи на права и обавезе правних лица која се баве производњом и ремонтом наоружања и 
војне опреме. 
 2. Представнички дом сугерише Савјету министара БиХ да размотри потребе и могућности за 
оснивање једног органа на нивоу Босне и Херцеговине који би координисао послове и промовисао 
намјенску индустрију Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 34. Извјештај Истражне комисије за утврђивање степена загађења 
                хидро-екосистема у БиХ 
 
 Милорад Живковић  је, у својству предсједавајућег Истражне комисије, поднио образложење 
Извјештаја.  
 Предсједавајући Мартин Рагуж захвалио се Милораду Живковићу и члановима Истражне 
комисије, уз оцјену да је Комисија савјесно и одговорно урадила посао о веома важним питањима, 
рекавши да тако треба радити и убудуће, у смислу вођења истражних радњи о важним питањима за 
здравље и живот сваког становника Босне и Херцеговине. 
 Момчило Новаковић придружио се оцјенама предсједавајућег у вези са радом Комисије. Рекао 
је да подржава готово све закључке, али да има примједбу на први закључак у дијелу гдје се говори о 
потреби оснивања агенције за заштиту околине, те изнио мишљење да такав закључак не може бити 
резултат рада једне истражне комисије. Запитао је да ли постоји могућност да се у том закључку 
бришу ријечи «са посебним акцентом». 
 Милорад Живковић одговорио је да је препоручено оснивање агенције са циљем јачања 
активности на државном нивоу у области заштите околине. 
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 Није било даље расправе.  
 Дом је једногласно усвојио Извјештај Истражне комисије са закључцима који су саставни дио 
Извјештаја. 
 
Ад. – 35. Потврђивање Правилника о међународним активностима Парламентарне 
                скупштине БиХ 
 
 Мирсад Ћеман је у дискусији рекао да му се чини да понуђени правилник садржи материју 
која не припада том акту,  да мисли да би значајан дио требало да буде садржај другог акта, па чак и 
Пословника, те да је то требало са више сензибилитета разграничити. 
 Није било даље расправе, па је обављено гласање. 
 Са 26 гласова ''за'' и два гласа ''уздржан'' потврђен је Правилник о међународним активностима 
Парламентарне скупштине БиХ. 
 
Ад. – 36. Предлог Савјета министара БиХ за именовање члана Канцеларије за 
                разматрање жалби – стручњак из области јавних набавки 
                
 
 Није било расправе о овој тачки.  
 Дом је једногласно именовао Николину Силак за члана Канцеларије за разматрање жалби. 
 
Ад. – 37. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине 
                и Републике Словеније о избјегавању двоструког опорезивања и спречавања 
                утаје пореза у односу на порезе на доходак и имовину 
                
 У расправи о  овом споразуму учествовали су Милош Јовановић и Милорад Живковић. Затим 
је, са 27 гласова ''за'' и једним ''против'', Дом дао сагласност за ратификацију Споразума. 
 
 
Ад. – 38: Предлог резолуције (подносилац: посланик Мирсад Сиповић) 
 
 О Предлогу резолуције, у својству предлагача, кратко је говорио Мирсад Сиповић.  
 Није било расправе. Са 25 гласова ''за'' (Федерација 16, РС 9) и једним гласом ''уздржан'' 
усвојена је Резолуција. 
 
 Овим је, у 17,10 часова, завршена 84. сједница Представничког дома. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 84.сједнице. 
   
 
                         
                СЕКРЕТАР                                                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                                 ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                   Мартин Рагуж  
  


